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KOMISJA BUDŻETOWO - FINANSOWA 

W KADENCJI 2014-2018 

 

Protokół Nr 26/16 

z posiedzenia Komisji, które odbyło się 24 listopada 2016 r.  

w Starostwie Powiatowym  w Zgierzu 

 

 

W posiedzeniu udział wzięło 7 członków Komisji oraz osoby spoza jej składu.  

Lista obecności członków Komisji oraz gości stanowi załącznik nr 1 i 2 do protokołu. 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i zatwierdzenie porządku posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektu budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017. 

3. Zaopiniowanie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego. 

4. Opracowanie planu pracy Komisji na rok 2017. 

5. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji. 

6. Zaopiniowanie materiałów zgłoszonych na XXVI sesję Rady Powiatu Zgierskiego.  

7. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad. 1 
Przewodnicząca Komisji Radna Ilona Zinser otworzyła 26 posiedzenie Komisji i przedstawiła  

porządek posiedzenia.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła proponowany porządek posiedzenia. 

 

Ad. 2 

Projekt budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2017 (materiał sesyjny). 

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła projekt budżetu.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski odniósł się do inwestycji przebudowa drogi powiatowej  

Maszkowice - Czerchów z kwotą 70 tys. zł. Jest to mała kwota, ale Skarbnik wyjaśniła,                   

że  50% ma dofinansować Gmina Ozorków.  

 

Skarbnik przekazała, że taką informację otrzymała z Wydziału Drogownictwa. Taki 

widocznie jest plan, że wystąpi Starosta o dofinansowanie tej inwestycji do Gminy Ozorków.  

 

Krzysztof Łebedowski przyznał, iż bardzo się cieszy, że w budżecie jest przewidziana droga 

w Sokolnikach do drogi wojewódzkiej nr 708. Natomiast nie widzi w budżecie drogi od 

cmentarza w Modlnej do zakrętu w kierunku Małachowic.  

 

Skarbnik powiedziała, że to zadanie nie zostało wprowadzone do budżetu. Trzeba pamiętać, 

iż będą oszczędności przetargowe i być może realizacja tej inwestycji wejdzie w budżet                  

w trakcie roku.  

 

Wicestarosta Zgierski Krzysztof Kozanecki zauważył, że jeżeli jest to kwota 70 tys. zł to 

może teraz się nie upierajmy przy tym. Przed nami jest 12 miesięcy roku 2017. Być może 

zima będzie znów łagodna i będzie jakaś tam nadwyżka budżetowa. Inwestycja za 70 tys. zł  

jest i mała kosztowo i wychodzi na to, że będzie krótka czasowo.   
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Radny Krzysztof Łebedowski wie, że 70 tys. zł na ten odcinek ok. 1 km, to jest trochę za 

mało.  

 

Radny Władysław Sobolewski nie wiedział, skąd wyszedł temat drogi powiatowej 

Maszkowice- Czerchów.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski wyjaśnił, że składał wcześniej interpelację w tej sprawie.  

 

Według radnego Władysława Sobolewskiego między Małachowicami a Czerchowem to jest 

co najmniej z 1,5 km. 70 tys. zł jest za małą kwotą na realizację. Za taką kwotę można   

położyć chodnik. Nawet gdyby gmina dołożyła też 70 tys. zł - co jest wątpliwe - to 140 tys. zł 

nie starczy na położenie nakładki.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski odpowiedział, że inwestycja, która była robiona teraz                       

w Leśmierzu wyniosła 170 tys. zł. Radny przemierzył odległość i jeżeli byłoby 170-200 tys. 

zł, to by starczyło bez problemu. Gmina ma 50% dofinansować.  

 

Skarbnik oznajmiła, że rozmowy na ten temat będą prowadzone. Pewne zadania zostały 

wprowadzone do budżetu przede wszystkim  po to, żeby było zadanie inwestycyjne wpisane.  

Bo, jeśli pójdą największe inwestycje od samego początku roku na przetargi, to w ramach 

przetargów są oszczędności i wtedy Zarząd swoją uchwałą przesuwa środki. Chodziło też                      

o to, żeby zadania powpisywać, aby mieć możliwość manewru wtedy, kiedy są oszczędności. 

 

Radny Władysław Sobolewski stwierdził, że  ta kwota powinna wynosić nie 70 tys. zł,                     

a co najmniej 100 tys. zł.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski podziękował za inwestycję na ul. Piłsudskiego w Zgierzu.  

 

Wicestarosta podał, że na inwestycje w mieście Zgierzu, Zarząd dołożył brakującą kwotę na  

fragment nakładki na ul. Kasprowicza, bo tam w przetargu wyszła kwota większa niż 

planowana w budżecie. Chodziło o to, by sprawę załatwić do końca.  

 

Radny Władysław Sobolewski poinformował, że jak skręcał z torów i wjechał w ulicę                     

do Starostwa to stoi znak ,,Uwaga remont nawierzchni”. 

 

Wicestarosta wyjaśnił, że chodzi o zmianę rodzaju nawierzchni. To jest stary znak. 

 

Radny Krzysztof Łebedowski zadał pytanie, czy w Zgierzu przewiduje się budowę  jakiejś 

hali sportowej przy szkole  należącej do powiatu w tym roku, czy w przyszłym.  

 

Wicestarosta odpowiedział, że na razie nie. Natomiast, jeżeli chodzi o Zgierz, to 21 listopada 

Rada Łódzkiego Obszaru Metropolitalnego wprowadziła do strategii przebudowę 

Młodzieżowego Domu Kultury (teraz już Centrum Kultury) i cała inwestycja ok. 5 mln zł 

będzie realizowana. Jeszcze dokładnie nie wie kiedy, ale na sesji ŁOM-u 16 grudnia będą 

określone już daty, kiedy składać wniosek. Projekt z rezerwowego przeszedł już na listę 

podstawową. Także już są zagwarantowane pieniądze. Scenariusz jest taki, że jutro 

podejmujemy uchwałę intencyjną, powiadamiamy wszystkich o naszym zamiarze, natomiast 

uchwałę o likwidacji MDKu Zarząd przedstawi dopiero po podpisaniu umowy. Ustawa                     

o systemie oświaty przewiduje, że w przypadku przekształceń i likwidacji musi to być 

dwustopniowo. Najpierw musi być zamiar, a dopiero później likwidacja. Natomiast, jeśli 

chodzi o inwestycje sportowe w Zgierzu, to Zarząd pracuje nad tym, by w końcu wybudować 

boisko przy ,,Liceum Staszica” i mocno zmodernizować salę gimnastyczną w ,,Cezaku”.  

 

Radny Władysław Sobolewski był zainteresowany, co z nauczycielami MDKu. 
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Wicestarosta odpowiedział, że staną się instruktorami. Tutaj był taki trudny wybór. Albo nam 

kiedyś Straż Pożarna, Nadzór Budowlany, Sanepid zamknie ten obiekt, a my nie znajdziemy 

pieniędzy, żeby go wyremontować. I wtedy w ogóle nie będziemy mówili o żadnych 

miejscach pracy.  

 

Radna Iwona Dąbek zauważyła, iż już kilka sesji temu mówiliśmy o tym, że przekształcenie,  

zostało pozytywnie zaopiniowane też przez Radę Pedagogiczną. Te rozmowy na etapie 

porozumienia pomiędzy rodzicami, dyrekcją i Starostwem były prowadzone.  

 

Wicestarosta zaznaczył, że jeśli MDK przybierze nową szatę, to tam ta działalność będzie 

mogła być jeszcze lepsza.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski dopytywał, czy w ,,Staszicu” jest działka i teren, że mogłaby 

tam kiedyś w przyszłości powstać hala.    

 

Wicestarosta powiedział, że nie jest w stanie teraz odpowiedzieć.  

 

Radny Dominik Gabrysiak przekazał, że dzisiaj dostał już drugą odpowiedź na interpelację 

dotyczącą Oddziałów Wydziału Komunikacji, ale w projekcie budżetu nie widzi środków na 

to przywrócenie. Jakiej skali rocznie mogą to być środki. 

                                                                                                                                                                                                                                                                                 

Wicestarosta poinformował, że Zarząd chce zrobić to w systemie gospodarczym. Przewidują 

całkowity wzrost kosztów w skali całego roku ok. 100 tys. zł na obydwa oddziały.   

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu. 

 

Ad. 3 

Projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2017-2026 (materiał 

sesyjny). 

  

Skarbnik przedstawiła projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej – po autopoprawkach. 

 

Radny Krzysztof Łebedowski zauważył, że w 2018 roku planuje się mniejsze dochody 

ogółem - dlaczego? 

 

Skarbnik odpowiedziała, że nie planuje się dochodów z tytułu środków unijnych. To jest                  

w objaśnieniach napisane. Jak będą środki unijne, to będziemy je wprowadzać.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

Ad. 4 

Komisja jednogłośnie przyjęła plan pracy na rok 2017, który stanowi załącznik nr 3                       

do protokołu. 

 

Ad. 5 

Komisja jednogłośnie przyjęła sprawozdanie z działalności w roku 2016, które stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu.   

   

Ad. 6 

1. Informacja w sprawie realizacji zadań powiatu powierzonych w drodze uchwał 

innym podmiotom. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała informację. 
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2. Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Młodzieżowego Domu Kultury 

w Zgierzu. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVIII/215/16 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia   1 kwietnia 2016 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego 

realizacji zadań rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych,  na rok 2016. 

 

Wicestarosta przedstawił projekt uchwały. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

4. Projekt uchwały w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu 

usuniętego  z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od 

usunięcia pojazdu. 
 

Wicestarosta przedstawił projekt uchwały. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

5. Projekt uchwały w sprawie zaliczenia działki nr ewid. 552/2 (w obrębie Biała) 

w miejscowości Jeżewo, gm. Zgierz do kategorii dróg powiatowych. 

 

Wicestarosta przedstawił projekt uchwały. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2016 – druk A. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/172/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2016 – druk B. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Radna Iwona Dąbek zapytała, czy te braki w placówkach po stronie wynagrodzeń były 

przewidywane, czy pojawiło się coś nowego. 

 

Skarbnik wyjaśniła, że braki były niewielkie w DPS w Ozorkowie, a tak naprawdę 

większość tych pieniędzy jest na pokrycie składek, ponieważ powstały oszczędności na 

zapłatę składek ZUS i podatku od wynagrodzeń grudniowych, żeby nie wejść                                        

w zobowiązania. Około 100 tys. zł brak był w DPS w Ozorkowie na wynagrodzenia. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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8. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIV/173/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 30 grudnia 2015 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej  Powiatu Zgierskiego na lata 2016-2022 – po autopoprawkach. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

9. Projekt stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie budowy drogi ekspresowej 

S-14. 

 

Zdaniem radnego Krzysztofa Łebedowskiego stanowisko w tej sprawie jest niepotrzebne 

skoro droga będzie budowana. Radny posiada informacje, że będzie ta budowa 

realizowana. Nie wie, w jakiej formie jest to stanowisko. 

 

Radna Iwona Dąbek zapytała, kiedy ona ma być realizowana. 

 

Radny Krzysztof Łebedowski odpowiedział, że nie jest posłem i takiej informacji nie ma. 

Wie, że spotkanie było. Rządziła Platforma Obywatelska z Polskim Stronnictwem 

Ludowym 8 lat i radny odnosi wrażenie, że robi się hucpy polityczne nikomu niesłużące, 

żeby tylko zainteresować opinię publiczną, a de facto nie sprawdza się informacji.  

Zwołuje się ludzi na jakieś spotkania lub jakieś tam manifestacje, a rzeczywistość jest 

zupełnie inna. Radny tutaj by tak daleko nie wychodził przed orkiestrę. Platforma miała                   

8 lat, nie zrobiła tego, a ma nadzieję, że PiS to zrobi.  

 

Radny Dominik Gabrysiak zwrócił uwagę, że w końcówce projektu stanowiska jest 

wymienione miasto Zgierz i Aleksandrów. On by napisał, że cały powiat czeka na budowę 

tej obwodnicy i wyrażamy zadowolenie, że są podjęte konkretne działania, ogłoszone 

przetargi wykup gruntów pod drogę.  

 

Radna Iwona Dąbek zgodziła się z uwagą przedmówcy, żeby odnosić to do całego 

powiatu.  

 

Według radnego Władysława Sobolewskiego jest to bardzo potrzebne stanowisko, 

chociażby z uwagi na to, że chcemy wesprzeć kolegów samorządowców z innych gmin. 

Oni też troszeczkę nad tym pracowali. Jeden z Wiceministrów wyraził się bardzo 

nieładnie o tej obwodnicy i stąd też może trochę takiego zamieszania. Stanowisko jest 

potrzebne i niech koledzy wiedzą w samorządach, że mają w nas poparcie.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski oznajmił, iż nie jest przeciwny, jest za budową tej 

obwodnicy. Ale nadal podkreśla, że rząd robi wszystko i jak nie będzie mu się 

przeszkadzać, będzie ta inwestycja zrealizowana. 

 

Wicestarosta uważał, że właśnie dlatego należy stanowisko przyjąć, bo tu nie o to chodzi, 

żeby rządowi przeszkadzać. Bo tutaj jako działacz Platformy, my też walczyliśmy                                

z rządami PO i PSL, żeby ta droga S-14 powstała, bo to wcale nie było oczywiste. 

Zdaniem wicestarosty jest to taka inicjatywa, która jest inicjatywą ponadpartyjną i nie ma 

nic przeciwko, żeby ta droga powstała za kadencji rządów PiS. Chodzi o to, żeby powstała 

dla nas wszystkich. Jeśli chodzi o terminy to Wicestarosta, jako urzędnik, spotkał się już                       

z trzecim terminem realizacji tej inwestycji. Dlatego się boi i dlatego ten głos wsparcia,                      

by o tej inwestycji nie zapominać. Najpierw przetarg miał być rozstrzygnięty w tym roku, 

potem przesunięto rozstrzygnięcie tego przetargu na marzec roku następnego, a teraz na 

lato. Aby zrealizować tę inwestycję trzeba wyciąć 70 tysięcy drzew. W Polsce zgodnie                               

z prawem, drzewa można wycinać tylko w określonym momencie, między                                 



6 

 

15 października, a końcem listopada. Jeżeli rozstrzygnięcie przetargu będzie latem, to tak 

na dobrą sprawę budowa się zacznie w listopadzie. Jeżeli będzie zima ostra to może uda 

się wyciąć tylko drzewa i ruszy na wiosnę roku 2018. I to tylko o to chodzi. Tu nie chodzi 

o to, żeby walczyć z rządem, chodzi o to żeby ta droga powstała.  

 

Radny Zbigniew Antczak przekazał, że decyzja na ogłoszenie przetargu jest podpisana. 

Jeśli trzeba to przyniesie, w samochodzie ją ma. Każdy ma prawo do wspierania, ale na 

dzień dzisiejszy jest już postawiona ,,kropka nad i”. Obwodnica miasta Zgierza 

przynajmniej od 30 lat miała powstać i nie powstała. W momencie, kiedy ta droga już ma 

być realizowana, nie wie czemu, radni bardzo denerwują się, że jeden rok to jest bardzo 

długi. Do 30 lat jest to bardzo krótki. I czy to powstanie za rządów X, czy Y to nie ma 

znaczenia, ale jest rozpoczęcie tej inwestycji, są wykupy. Radny nie będzie popierał, tego 

co tu Wicestarosta mówi, żeby wspierać rząd. Rząd podjął decyzję i realizuje tą 

inwestycję.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski był zainteresowany, jaką decyzję radny Zbigniew Antczak 

ma w samochodzie.  

 

Radny Zbigniew Antczak poinformował, z 14 listopada 2016 r., że  ma być podjęta 

decyzja na jedną i drugą stronę realizacji wyłonienia wykonawcy na budowę trasy S-14. 

 

Radny Sławomierz Janiszewski oświadczył, że dzisiaj otrzymał z Oddziału Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad  w Łodzi dokument, z którego wynika, że do końca 

listopada przewidywane jest rozstrzygnięcie drugiego przetargu, a podpisanie umów do 

połowy przyszłego roku. Niczego złego tutaj nie robimy, nikogo nie ganimy, tylko 

prosimy, żeby to było zrealizowane. Byłby bardzo rad, żeby jutro las rąk był podniesiony 

za tym stanowiskiem. Ta inwestycja będzie sukcesem tej kadencji i rządów PiS, jeżeli 

będzie zrealizowana. 

 

Radna Iwona Dąbek zwróciła uwagę, że odpowiedź GDDKiA jest bardzo lakoniczna. Jest 

informacja, że trwa postępowanie przetargowe związane z wyłonieniem wykonawcy 

budowy drogi S-14. Jeżeli zainteresowani nie będą przekonani, co do zasadności i 

potrzeby tej inwestycji, to będzie się to rozciągało w czasie. Nigdy nie byliśmy tak blisko 

tej inwestycji, jak teraz. Radna z uznaniem patrzy na radnego Krzysztofa Łebedowskiego, 

który walczy o chodniki, o nakładki na drogach w małych miejscowościach, a oburza się 

temu, że jest stanowisko w sprawie S-14. Zapewne radny korzysta z dróg tych krajowych, 

które są w Zgierzu i Aleksandrowie i wie, jak to rozkłada funkcjonowanie tych miast,            

jak to utrudnia codzienne życie, jakim jest zagrożeniem dla bezpieczeństwa tak naprawdę 

mieszkańców. S-14 to jest apel i będzie stawała w każdym proteście. Ma prawo też                     

z  niepokojem patrzeć na poczynania rządu, bo się może okazać, że zwyczajnie nie będzie 

środków finansowych na tę inwestycję.  

 

Krzysztof Łebedowski zaznaczył, że walczył i walczy o małe miejscowości, o gminy, 

ponieważ początki jego pracy to był samorząd. Wie, że tam jest bardzo dużo potrzeb                     

i trzeba to wspierać. W wypowiedzi nie chodziło mu o to, żeby ganić, ale obserwując 

Internet i co dzieje się w prasie, odnosi wrażenie, że niektórzy politycy, szczególnie 

politycy PO, próbują za wszelką cenę ugrać jakieś swoje cele polityczne, wskazać że to 

oni coś robią, że to oni to S-14 wspierają, a z drugiej strony wie z dość dobrego źródła,                 

że S-14 ma powstać, rozmawiał i z posłami wieloma, którzy w tej chwili mają decydującą 

rolę w tej sprawie. Radny też jest za drogą S-14, też jeździ po obwodnicach i wie, że to 

ułatwia.  
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Wicestarosta podkreślił, że absolutnie to stanowisko nie jest stanowiskiem partyjnym.                           

W nim nie ma żadnej nazwy partii politycznej. Za długo jest w samorządzie, żeby nie 

wiedzieć, że to nie wystarczy, że jakaś partia jest u władzy i wszystko załatwi. To jest 

nawet tak, że w tej partii są różne interesy lokalne. I tu jest próba wsparcia, bo chodzi o to, 

żeby inwestycja była zrealizowana.  

 

Radny Zbigniew Antczak odparł, iż w budżecie Powiatu Zgierskiego są zapisane 

inwestycje, które nie pokrywają się z środkami, które powinny by być zabezpieczone.     

Też takie mamy i czy my negujemy, że Starosta wstawił te inwestycje.  

 

Wicestarosta zobowiązał się przekonać kolegów z Zarządu, żeby potraktowali jako 

autopoprawkę uwagę radnego Dominika Gabrysiaka odnośnie zmiany zapisu w projekcie 

stanowiska. 

  

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt stanowiska. 

 

Ad. 7 

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół Nr 25/16.  

 

Ad. 8 

Radny Dominik Gabrysiak poprosił od Pani Skarbnik (w dowolnym terminie) pisemną 

informację odnośnie Funduszu Gwarancyjnego.  

 

Ad. 9 

Przewodnicząca Komisji dokonała zamknięcia 26 posiedzenia Komisji  

Budżetowo – Finansowej. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała       


